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v době, kdy pro vás připravujeme tento zpravodaj, do konce roku 2021 zbývá už jen pár dní. Do našich domovů
přišel advent a s ním nejkrásnější období v roce – vánoční svátky. Každou adventní neděli zapalujeme na
adventním věnci jednu ze čtyř svíček, které symbolizují pokoj, víru, lásku a naději. Vánoční svátky a jejich
kouzelný čas v nás vzbuzují příjemné pocity, krásné vzpomínky a probouzí v lidech ty nejlepší stránky, protože se
více než kdy jindy snažíme být k sobě přátelští, milí, ohleduplní a víc nasloucháme jeden druhému. Přejme si tedy,
aby nám tato atmosféra vydržela i po celý příští rok.

Nový rok není jen údaj v kalendáři, ale pro každého z nás znamená začátek nových plánů, předsevzetí a určení si
nových cílů, které bychom chtěli během nastávajícího roku uskutečnit. Touto cestou bych chtěla Vám i Vašim
rodinám do nového roku popřát vše dobré, pevné zdraví, radost a spokojenost. Ať se Vám daří nejen v osobním,
ale také pracovním životě.

Jiřina Mádrová
starostka obce



– 2 –

USNESENÍ Č. 20 ZE
ZASEDÁNÍ
ZASTUPITELSTVA OBCE
STARÁ VES KONANÉHO
DNE 25. 8. 2021
Zastupitelstvo obce Stará Ves

provedlo kontrolu plnění usnesení
a zápisu z jednání zastupitelstva
ze dne 26. 5. 2021 a zároveň
schválilo ověřovateli dnešního
zápisu p. Jarmilu Lojdovou a Ing.
Alenu Raimrovou a zapisovatelem
paní Moniku Dvořákovou,

-schválilo program zasedání
Zastupitelstva obce Stará Ves
konaného dne 25. 8. 2021,

-vzalo na vědomí provedení
rozpočtových opatření za měsíc
květen, červen a červenec 2021,

-projednalo a schválilo směnu
pozemku p. č. 1416 v k. ú. Stará Ves
u Přerova, o výměře 285 m2, druh
pozemku - ostatní plocha zeleň a
pozemku p. č. 47 v k. ú. Stará Ves u
Přerova, o výměře 318 m2, druh
pozemku - zahrada, která bude
uskutečněna mezi obcí Stará Ves a
manžely xxxxx, zastupitelstvo
uložilo starostce obce uzavření
smlouvy,

-projednalo a schválilo uzavření
dodatku č. 1 k pachtovní smlouvě
uzavřené dne 1. 10. 2015 mezi obcí
Stará Ves, Stará Ves 75, 750 02
Přerov, IČ: 00636584 a Michalem
Darebníčkem, Stará Ves 15, 750 02
Přerov, IČ: 49559851, předmětem
uzavření dodatku č. 1 k této
pachtovní smlouvě je ukončení
pachtu k pozemku p. č. 1401, trvalý
travní porost, o výměře 3054 m2,
v k. ú. Stará Ves u Přerova, na
kterém bude zahájena realizace
společných zařízení v k. ú. Stará Ves
u Přerova (protierozní opatření a
prvky ÚSES), a to k 30. 9. 2021,

-projednalo a schválilo uzavření
dodatku č. 2 k pachtovní smlouvě
uzavřené dne 1. 10. 2015 a jejímu
dodatku č. 1 ze dne 30. 9. 2020 mezi
obcí Stará Ves, Stará Ves 75, 750 02
Přerov, IČ: 00636584 a JPJ Netopil,
a. s., Žalkovice 185, 768 23 Břest,

IČ: 02019001, předmětem uzavření
dodatku č. 2 k této pachtovní smlouvě
je ukončení pachtu k pozemku p. č.
1389 v k. ú. Stará Ves u Přerova,
trvalý travní porost, o výměře 2421
m2, k pozemku p. č. 1578 v k. ú. Stará
Ves u Přerova, ostatní plocha zeleň,
o výměře 19393 m2, k pozemku p. č.
1563 v k. ú. Stará Ves u Přerova,
ostatní plocha – zeleň o výměře
3975 m2, na kterých bude zahájena
realizace společných zařízení v k. ú.
Stará Ves u Přerova (protierozní
opatření a prvky ÚSES), a to k 30. 9.
2021,

-projednalo a schválilo uzavření
dodatku č. 2 k pachtovní smlouvě
uzavřené dne 1. 10. 2015 a jejímu
dodatku č. 1 ze dne 30. 9. 2020, mezi
obcí Stará Ves, Stará Ves 75, 750 02
Přerov, IČ: 00636584 a SALIX
MORAVA a. s., se sídlem Revoluční
30, 751 17 Horní Moštěnice, IČ:
25380893, předmětem uzavření
dodatku č. 2 k této pachtovní smlouvě
a jejímu dodatku č. 1 je ukončení
pachtu k pozemku p. č. 1463 v k. ú.
Stará Ves u Přerova, ostatní plocha -
zeleň, o výměře 1597 m2, ukončení
pachtu k pozemku p. č.1494, ostatní
plocha - zeleň, o výměře 4456 m2,
k pozemku p. č. 1551, ostatní plocha -
zeleň, o výměře 2945 m2, k pozemku
p. č. 1562 v k. ú. Stará Ves u Přerova,
ostatní plocha - zeleň, o výměře 2547
m2 a k pozemku p. č. 1671 v k. ú.
Stará Ves u Přerova, ostatní plocha -
zeleň, o výměře 2473 m2, a to k 30. 9.
2021, důvodem ukončení pachtu
k těmto pozemkům je plánovaná
realizace společných zařízení v k. ú.
Stará Ves u Přerova (protierozní
opatření a prvky ÚSES),
-vzalo na vědomí provedení kontroly

finančního výboru konané dne 9. 8.
2021,
-vzalo na vědomí provedení kontroly

kontrolního výboru konané dne 9. 8.
2021,
-schválilo Obecně závaznou

vyhlášku obce StaráVes č.1/2021, o
místním poplatku za obecní systém
odpadového hospodářství,

-schválilo podání žádosti o dotaci

do dotačního titulu „Regiony 2021“ a
zahájení výběru dodavatele a
prohlašuje, že má financování
vlastního podílu akce zajištěno
z vlastních prostředků vedených na
účtu obce Stará Ves u KB a. s.
pobočka Přerov,

-vzalo na vědomí výběr dodavatele
na akci “Oprava kaple Panny
Marie Stará Ves“. Opravu provádí
firma RAPOS, spol. s. r. o.

USNESENÍ Č. 21 ZE
ZASEDÁNÍ
ZASTUPITELSTVA OBCE
STARÁ VES KONANÉHO
DNE 22. 11. 2021
Zastupitelstvo obce Stará Ves
provedlo kontrolu plnění usnesení a
zápisu z jednání zastupitelstva ze dne
25. 8. 2021 a zároveň schválilo
ověřovateli dnešního zápisu
p. Jarmilu Lojdovou a Ing. Alenu
Raimrovou a zapisovatelem paní
Moniku Dvořákovou,

-schválilo program zasedání
Zastupitelstva obce Stará Ves
konaného dne 22. 11. 2021,

-vzalo na vědomí provedení
Rozpočtových opatření za měsíc
srpen, září, říjen 2021,

-vzalo na vědomí ukončení pachtu
k pozemku p. č. 1416 v k. ú.
Stará Ves u Přerova, o výměře 285
m2, druh pozemku - ostatní plocha
zeleň,

-vzalo na vědomí Zprávu o
výsledku dílčího přezkoumání
hospodaření obce Stará Ves za rok
2021, které bylo provedeno dne
 14. 9. 2021, při dílčím přezkoumání
hospodaření obce Stará Ves za rok
2021 nebyly zjištěny chyby a
nedostatky,

-schválilo Obecně závaznou
vyhlášku obce Stará Ves č. 2/2021, o
místním poplatku za obecní systém
odpadového hospodářství,
-schválilo Obecně závaznou vyhlášku
obce Stará Ves č.3/2021, o stanovení
obecního systému odpadového
hospodářství,

-schválilo přijetí dotace ve výši

Z jednání zastupitelstva obce Stará Ves

ZPRAVODAJ OBCE STARÁ VES 2/2021

foto J. Mádrová
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35 000,-- Kč na pořízení drobného
majetku v oblasti kultury
v Olomouckém kraji v roce 2021,

-schválilo podpis dohody o
poskytnutí dotace k projektu
„Rekonstrukce hygienického zařízení
– ZŠ Stará Ves“, registrační číslo
21/006/19210/671/012/001571,

-vzalo na vědomí dokončení akce
“Oprava kaple Panny Marie
Stará Ves“ a uzavření Dodatku č. 1
ke smlouvě o dílo ze dne 14. 7. 2021,
uzavřené s firmou RAPOS, spol.
s r. o.,

-schválilo osvobození kněžských
hrobů od nájmu za hrobové místo a
poplatků za služby s nájmem
spojených,

-schválilo poskytnutí daru ve výši

10 000,--Kč Domovu pro seniory
Radkova Lhota, p. o. a pověřilo
starostku obce uzavřením darovací
smlouvy,

-vzalo na vědomí žádost společnosti
Vintage TOWERS s. r. o., uložilo
starostce odeslat odpověď a oznámit,
že obec nemá v úmyslu jednat o
prodeji a zároveň se dotázat, jaké
důvody vedou společnost
k navrhovanému postupu,

-vzalo na vědomí, že zatím nebude
prováděn výběr dodavatele na
úpravu hrací plochy,

-projednalo a schválilo složení dvou
inventarizačních komisí, které
provedou inventarizaci majetku dle
plánu inventur v termínu 3. 1. 2022
- 26. 1. 2022,

Inventarizační komise č. 1 :
Ing. Alena Raimrová - předseda
komise,
Monika Dvořáková - člen komise,
Tomáš Procházka - člen komise,

Inventarizační komise č. 2:
Radek Filipík - předseda komise,
Milan Chodníček - člen komise,
Hana Železná - člen komise,

komise provedou inventarizaci dle
plánu inventur na rok 2021,
podklady pro provedení
inventarizace předá předsedům
komisí účetní obce p. Hana Železná,
termín provedení inventarizace je
3. 1. 2022 - 26. 1. 2022.

ZPRAVODAJ OBCE STARÁ VES 2/2021

Informace pro občany

Z jednání zastupitelstva obce Stará Ves

POSTUP BUDOVÁNÍ POLNÍCH CEST C9A C10 A PROTIEROZNÍ MEZE PM1

Státní pozemkový úřad s částečným přispěním ŘSD jsou investory těchto v současné době realizovaných společných zařízení,
budovaných v katastru naší obce.

Rozhodně nemáme radost z prodlužující se doby rekonstrukce polních cest vedoucích k objektu vodárny a k věži vysílače.
Jejich budování se pozastavilo v důsledku nutných změn stavebního projektu, práce pak opět započaly, jejich postup je však
pomalý. Firma alespoň zpřístupnila příjezd k lesním pozemkům, práce hodlají ukončit na konci dubna a předání a převzetí
díla je naplánované do 6. května 2022.

Probíhá také budování protierozní meze mezi obcemi Stará Ves a Přestavlky. Meze jsou budovány ve dvou částech, které
jsou rozděleny polní cestou. Jejich délka je 293 m a 226 m. Staveniště bylo předáno a převzato 27. 10. 2021. Budovaná mez
bude zabraňovat vodní erozi při přívalových deštích, voda bude zachytávána a vsakována do podloží. Svahy příkopu stavebníci
překryjí kokosovou geotextilií, celá plocha pak bude oseta travním semenem. Proběhne zde také výsadba 62 kusů ovocných
stromů (hrušní a slivoní) a 335 keřů. V prvních letech budou jejich růst chránit oplocenky. Výsadba bude doplněna 18 kusy
dřevěných berliček pro usedání dravců. Zemní práce jsou již hotovy a v jarních měsících bude stavba dále pokračovat.

foto J. Šiška ml.
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Informace obecního úřadu

PROVOZNÍ DOBA OBECNÍHO ÚŘADU STARÁ VES V DOBĚ VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ
OD ÚTERÝ 21. 12. 2021 DO PONDĚLÍ 3. 1. 2022 BUDE OBECNÍ ÚŘAD UZAVŘEN.

Informace o poplatcích pro rok 2022
Splatnost poplatků za odpady a psa je k 30. 4. 2022
• poplatek za komunální odpad 600,--Kč/poplatník s trvalým pobytem, majitel

nemovitosti bez trvalého pobytu
• poplatek za psa 100,--Kč/pes
Hotovostní výběr poplatků za odpady a psa na rok 2022 bude zahájen ve druhé polovině února

z důvodu zpracovávání uzávěrky roku 2021.
Žádáme poplatníky, aby respektovali tento termín.
Splatnost stočného je vždy k 30. 6. a 31. 12. daného roku
• stočné – 29,--Kč včetně DPH/m3

Výběr stočného je vždy zahájen až po obdržení podkladů z VaK Přerov, a to v okamžiku
vystavení faktur za vodné všem odběratelům.

Splatnost za nájem stromů (právo česání) je k 30. 6. daného roku
Úhradu poplatků je možno provést:
• převodem na účet 22025831/0100, var. symbol - číslo popisné, evidenční

(Vzhledem k epidemiologické situaci upřednostňujeme úhrady převodem na účet
obce.)

• hotově na pokladně obecního úřadu – pondělí a středa 7:30-12:00, 13:00-16:30 hod.

Žádáme občany, aby v zimním období byli
opatrní a pohyb venku přizpůsobili aktuálnímu
stavu počasí.

V tomto období sice probíhá zimní údržba
komunikací za účelem zmírnění následků
nepříznivého počasí, přesto je třeba dbát zvýšené
opatrnosti.

Zároveň si dovolujeme požádat občany, aby
vozidla parkovali tak, aby bylo možno provádět
odklízení sněhu a posyp komunikací.

Děkujeme všem, kteří jsou nám nápomocni.

Informace pro občany

Vážení spoluobčané,
vedení obce si Vás dovoluje informovat o blížícím se

termínu, do kterého musí každá domácnost, která
provozuje nevyhovující kotel na pevná paliva, takové
zařízení odstavit, resp. vyměnit. Toto klíčové datum je
stanoveno zákonem o ochraně ovzduší na 1. září 2022.

Domácnosti, které provedou výměnu kotle před tímto
datem, mohou žádat o státní dotaci až do výše

50 % uznatelných nákladů, nízkopříjmové domácnosti
dokonce až 95 %.

Domácnosti, které budou provozovat nevyhovující kotle
po tomto datu, mohou dostat pokutu až do výše 50 000 Kč,
a to i opakovaně.

Bližší informace o dotacích najdete na webových
stránkách naší obce v informacích občanům.
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Informace pro občany

foto firma Atregia s.r.o.

foto J. Šiška ml.

INFORMACE O DOKONČENÍ AKCE "OPRAVA KAPLE PANNY MARIE" V LESE DUBINA

Oprava byla dokončena firmou RAPOS dne 29. 10. 2021. Po zahájení stavebních prací a provedení sond vnitřních a vnějších
omítek byla zjištěna nesoudržnost stávajících omítek ve větším rozsahu, než předpokládal rozsah smluvního rozpočtu. Po
zpřístupnění krovu byla zjištěna potřeba výměny části krovu, vyklizení půdního prostoru, ošetření krovu proti dřevokazným
houbám a oprava střešního výlezu.

V průběhu opravy bylo třeba provést další práce, které nebyly předmětem uzavřené smlouvy o dílo. Skutečný rozsah
víceprací je předmětem Dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo ze dne 14. 7. 2021.

Cena díla dle uzavřené smlouvy měla činit 319 387,-   Kč bez DPH, včetně DPH 386 458,27 Kč. Celkové náklady na opravu
dle uzavřené smlouvy o dílo a jejího dodatku č. 1 činí 373 312,--Kč bez DPH, cena včetně DPH činí 451 707,52 Kč.

Informace pro občany

foto fa Rapos

Dotace Olomouckého kraje nám přispěla
na pořízení přenosného party reproduktoru a dataprojektoru.

Party reproduktor má v sobě zabudovanou baterii, bude ho
tak možné použít i k ozvučení venkovních akcí bez přístupu
k elektrické energii. Jeho součástí je i ruční a náhlavní
bezdátový mikrofon.
Datový projektor, umístěný v sálu obecního úřadu, umí

promítat obraz v Full HD rozlišení. Jako zdroj světla používá
laser s vysokou svítivostí.
Pořízená technika bude využívána při kulturních,

společenských a vzdělávacích akcích pořádaných obcí.

ZÍSKALI JSME DOTACI OLOMOUCKÉHO KRAJE

foto J. Šiška ml.
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foto J. Šiška ml.

Z historie

Jak se dříve právalo
/Podle vyprávění stařenky Soldánové zapsala žákyně
Růžena Gottwaldová v roce 1925/

Stařenka Soldánka z Kojetína mi vykládala, jak se
právalo. Hospodyně neměla mýdla, stačilo jí trochu

popela,a přece měla prádlo, tehdy konopné, pěkně bílé.
Právalo se v péchovně. Byla to dřevěné kadečka na
třech nohách tak vysokých, aby se pod ni mohla
postavit putýnka. Ve dně měla otvor, zacpaný zátkou.
Do péchovny se dalo prádlo, na ně se položila stará
sukně nebo hadr, do něhož se zavinulo trochu
dřevěného popela. Na prádlo se nalil hrnec vřelé vody.
Za chvíli se voda vypustila do putýnky a nalila se znovu
na prádlo. Když voda vychladla, vybralo se prádlo a
máchalo se na potoce, rybníku nebo na „prádle“.
Mácha1o se venku i v zimě, kolikrát se musel led
prosekat. Prádlo byla obdélníková nádržka na vodu, asi
4 m dlouhá, 3 m široká a 1 m hluboká. Bývalo za
humny. Voda do něho tekla z malého rybníku.

U kraje prádla nad samou vodou byla lávka, na které
pradlena stála a máchala. Po prvém máchání prádlo
pístem /píst býval z dubové desky vyřezaný obdélník
s držadlem velikosti 12 x 15 cm/ vybouchala na stolici,
kterou si přinesla z domu, nebo na placatém kameni,
který ležel u prádla. Prádlo se v levé ruce drželo a
stáčelo jako by kroutilo a pravou rukou tlouklo se do
něj destičkou. Pak se prádlo ještě jednou vymáchalo,
odvezlo domů a usušilo na trávníku, plotě nebo na
provázku.

Podobně se právalo také ve Staré Vsi, dokladů o tom je
ale velmi málo. V roce 1967 tehdejší kronikářka obce Anna
Darebníčková zapsala do Památní knihy obce Stará Ves
údaje o původu místních názvů částí obce, ulic a uliček i
pozemků v místním katastru, které získala od občanů Josefa
Čady, Ignáce Zanášky a Karla Netopila. Podle Ignáce
Zanášky byla ve Staré Vsi prádla dvě.

Jedno za humny domů čp. 21 a 22 poblíž studny zvané
"velepron", právaly tam své svršky a odnášely si domů vodu
ze studny děvečky a hospodyně z přilehlé části obce. Z návsi
k prádlu vedly dvě uličky: ta nad čp. 17 se užívá dosud, druhá
mezi čp. 24 a 25 zanikla po velkém požáru v roce 1868. Na
horním konci obce nad čp. 35 je dosud ulička, kterou se
chodilo ke druhému prádlu a také pro vodu k blízké studni,
později byl nedaleko postaven dům čp. 161 /dnes Vávrovo/.
Prádlo byla prohlubeň asi 1,5 m hluboká s plochou 15 m2.

Po jeho delších stranách byly zabudovány dřevěné lávky, na
ně se kladlo namočené prádlo. Tak zvaným pístem se do
mokrého prádla pralo - odtud prý název prádlo. Píst údajně
měl rozměry 30 x 18 cm, sílu 6 cm, byly do něj vyvrtány čtyři
otvory. Není to popis celého procesu praní, pouze pokus o
vysvětlení příbuznosti slov prádlo a praní /bušení/ do

určitého předmětu. Výroba mýdla úplně změnila způsob
praní a vesnická prádla postupně zanikala. Staroveské spodní
prádlo bylo zasypáno v roce 1915, vrchní bvlo vybetonováno a
mělo sloužit jako požární nádrž. Když ji mladí ve 40. letech
20. století na počátku léta vždy vyčistili a napustili vodou
z blízké studny, dalo se tam i koupat. Dnes je celý prostor
využíván jinak.

Jak se vozívaly kvasnice
/Zapsáno v roce 1925, autor neuveden/

Před šedesáti lety nevyráběly se lisované kvasnice
jako nyní. Musely se nosit nebo vozit z pivovarů.

Po vykvašení piva zůstala na dně kotlů hustá sedlina a
to byly kvasnice, které sládek prodával. Z venkova
vozívali si je společně pro celou obec. Po žních sebralo
se vždy několik sousedů, aby vyjednali se sládkem
dodávku kvasnic. Chodili rádi na domluvu, poněvadž
dostali piva řízného, jakého doma nemívali. Při pivě
dojednali, vlastně obnovili se sládkem domluvu, že
každému sedláku bude dávati za dvě měřice pšenice
dvakrát týdně po mázu, chalupníku za měřici po půl
mázu dobrých hustých kvasnic /máz = l,5 l/. Pro
kvasnice jezdilo se po pořádku každé úterý a čtvrtek
dopoledne. Hospodář jezdíval sám, dostal vždy dva
mázy piva, které si mohl vzít ve své bečičce domů.
Kvasnice vylili do obecního vědra a vařečkou je dobře
promíchali. Hospodář vzkázal hospodyním, aby si je
hned vzaly. Než kvasnice nabral, pokaždé je ještě
promíchal. Prázdnou nádobu vymyla dívka a zanesla ji i
s obecní vařečkou, mázem, holbou a destičkou, na níž
byl nalepen seznam odběratelů sousedovi, který měl jet
příště. Hospodyně nechala kvasnice ustát, vodu slila,
dala je do mléka a hned zadělávala.

Zápis o dovozu kvasnic do hanáckých vsí se vztahuje
k období kolem roku 1865 a v té době byl chléb, buchty, koláče
a knedlíky běžnou součástí stravy. Bez kvasnic je hospodyně
nepřipravily. Je jisté, že i do Staré Vsi kvasnice dováželi
z některého pivovaru, mohl to být biskupský pivovar
v Kroměříži. Naše ves byla do roku 1849 součástí
kroměřížského panství olomouckých biskupů, ze Staré Vsi
vedla přímá cesta do Kroměříže přes koňská pastviska, Přední
a Prostřední Rumzu, na počátku Zadní Rumzy odbočila vlevo
a přes Břest vedla až do města. Po ní naši předkové po staletí
odváželi obilí a další naturální dávky kroměřížské vrchnosti,
tam se řešily jejich spory, žádosti a stížnosti, tam plnili své
další poddanské povinnosti. Z biskupského pivovaru vozili pivo
staroveským kněžím a asi také kvasnice pro hospodyně.
Koňské pastvisko bylo později rozoráno, cesta byla zrušena,
půda rozdělena svobodným staroveským usedlíkům. Prodej
kvasnic asi převzal místní obchodník.

Jaroslav Šiška st.

foto J. Šiška ml.
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foto J. Šiška ml.

Jak se nám nyní žije v CDD Emanuel?

Stejně jako ve všech jiných rodinách, i v našem
domově se pomalu připravujeme na nadcházející

vánoční svátky. Tetičky vánočně vyzdobily prostory
pro naše obě rodinné skupinky, v každé z nich na stole
trůní krásný adventní věnec, u kterého se večer
společně scházíme a sdělujeme si, jak každý z nás prožil
den. Děti samozřejmě napsaly dopis Ježíškovi. Někteří,
pravda až na poněkolikáté, aby to měl Ježíšek
v odpovídající kvalitě. Nyní nezbývá než čekat, jak to
na Štědrý den dopadne. Jestli pod vánočním stromem,
který bude jako vždy nádherný, (do všech domovů je
rozváží firma Lesy ČR) děti naleznou, po čem jejich
srdce touží. Každé z nich ovšem ví, že je důležité též
obdarovávat, nejen dary přijímat. Proto se je snažíme
vést k vděčnosti a uvědomění si, že nic není
samozřejmost.

Občas se domovem též line vůně domácího
vánočního cukroví, občas i hlasité vyříkávání si

případných nejasností – většinou na tolik oblíbené
téma : „Proč zrovna já?!“. Tato věta se dá použít ve více
variantách – při rozdělování práce, kontrole domácí
přípravy do školy atp. Je zajímavé, že při rozdělování
pamlsků či jiné odměny ji slyšíme málokdy, spíše
vůbec!

Současná doba je velice náročná, pro každého
z nás. Jsme velice vděčni, že nás ten tolik neoblíbený
virus nezasáhl nijak výrazněji. Myslím samozřejmě po
zdravotní stránce. V karanténě /izolaci/ jsme byli již
několikrát. Všechna tato nelehká období jsme přestáli.
Velice náročné je to nejen pro děti, které si aktuálně
opravdu váží toho, že mohou chodit do školy, některé
mají to štěstí a splňují požadované podmínky a mohou
též navštěvovat svůj oblíbený zájmový kroužek. Je to
ale velice zátěžové období pro naše tetičky. Pracují
prakticky nonstop, nikdy nevědí, kdy nám zaběhnutý
režim překazí pozitivní test či telefonát z KHS. Chtěla
bych jim tímto velice poděkovat. To nejhorší snad již
máme za sebou. Doufám, že to již nebude dlouho trvat
a brzy nastane doba, kdy budeme s humorem
vzpomínat, jaké to bylo za Covidu…. No… na to si ale
ještě asi chvíli počkáme. Též bych chtěla poděkovat
naší paní starostce za její podporu, finanční i morální.
Obec pravidelně každoročně finančně přispívá na letní
pobyty dětí. Děkuji také za pomoc se zajištěním úpravy
plochy pro parkování při našem CDD. Již se na jaře a
na podzim nemusíme brodit blátem…

Všem ostatním přeji požehnané vánoční svátky,
pokoj v srdci, klid v rodině a do nového roku 2022
hlavně pevné zdraví a případně hladký průběh virové
nákazy. A pokud jste si též napsali dopis Ježíškovi, ať
se vám splní vše, po čem vaše srdce touží …..

Simona Krutilová

Církevní dětský domov Emanuel

Informace pro občany

Pořízení drobného majetku na podporu kulturní
činnosti v obci Stará Ves je realizováno za finanční

spoluúčasti Olomouckého kraje ve výši
35 000,--Kč

Z PROGRAMU NA PODPORU POŘÍZENÍ
DROBNÉHO MAJETKU V OBLASTI

KULTURY V OLOMOUCKÉM KRAJI V ROCE
2021

Z Olomouckého kraje jsme v letošním roce získali
také dotaci na částečnou úhradu nákladů

na pořízení prostředků pro řezání
s příslušenstvím ve výši 8 000,--Kč.

Byla zakoupena motorová pila a přilba.

Nákup věcného vybavení
(pořízení prostředků pro řezání s příslušenstvím)

byl realizován za finanční podpory
Olomouckého kraje
ve výši 8 000,--Kč

Z PROGRAMU NA PODPORU JSDH 2021

foto domov Emanuel
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Zájezd na výstavu FLORA Olomouc
ZO zahrádkářů Stará Ves organizovala zájezd na

výstavu FLORA Olomouc-podzim. Zájezd se konal
15. 10. 2021, zúčastnilo se ho 29 zájemců, a to nejen ze
Staré Vsi. Po příjezdu do Olomouce nebylo celkem
příznivé počasí, ale během dopoledne se objevilo
sluníčko. Po ukončení prohlídky výstavy měli účastníci
možnost návštěvy nákupního centra „Šantovka“. Při
odjezdu byli všichni spokojeni jak se samotnou
výstavou, tak i s různými nákupy, buď na výstavišti
nebo v Šantovce. Při debatě v autobuse na zpáteční
cestě byl několikrát vysloven zájem o konání dalších
podobných zájezdů.

Procházka Augustýn

Zahrádkáři Stará Ves

Informace pro občany

Lampionový průvod
V pátek o podzimních prázdninách jsme se v hojném počtu sešli s lampiony na návsi. Některé děti přišly

poprvé, jiné už trasu znaly, ale co nás potěšilo byl zájem mládeže, která se akce zúčastnila. Všichni získali za účast
medaili. Fandíme rodičům, prarodičům, tetám i strýcům, kteří se nebáli malé procházky. Společně jsme opekli
špekáčky a snědli všechny dobroty od maminek.

Pevně věříme, že se všem průvod líbil a příští rok se opět setkáme. Děkujeme za podporu obce.

Renata Zapletalová

foto Alena Raimrová

foto Marie Čadová
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Senioři z Moštěnky si dali dostaveníčko na
zámku v Dřevohosticích

Zhruba stovka seniorů z obcí mikroregionu
Moštěnka se v úterý 14. září sjela na zámek do

Dřevohostic, kde se pro ně uskutečnilo vůbec první
Senior sympozium. Na programu byly besedy,
přednášky i zdravotní poradna.

Akci uspořádal dobrovolný svazek obcí mikroregionu
v rámci projektu Síť pomoci Moštěnka. Ten se ve 22
obcích na Přerovsku zaměřuje na konkrétní pomoc se
znalostí konkrétního prostředí lidem, kteří pomoc
potřebují, i lidem, kteří pomáhat chtějí. „Jde nám
rovněž o propojování již fungujících a osvědčených
institucí, spolupráci se samosprávami, inovace, které
mohou udělat z venkova důstojné místo pro život a
vrátí nebo založí služby, jež tady chybí,“ uvedla
Markéta Poláchová Kropáčková, která má v projektu
na starosti koordinaci sociálních služeb.

Na programu Senior sympozia byly duchovní i
zdravotní přednášky, beseda s knězem, policejní
preventistkou, se starosty, prezentace neziskových
organizací zaměřených na sociální oblast. Účastníci
akce rovněž navštívili poradnu zdraví, kterou
zajišťovala Národní síť podpory zdraví, mnozí si nechali
na místě změřit tlak, cukr či cholesterol.

„Stále platí, že senioři jsou mnohem častěji oběťmi
než pachateli trestných činů. Kriminalita na seniorech
je zvláště nefér především z obecného morálního
úsudku,“ zaznělo na besedě s preventistkou Lenkou
Vankovou z Policie ČR. Ta varovala před jednou
z metod sociálního inženýrství, takzvaného vishingu
(z anglického Voice phishing), která spočívá v oklamání
konkrétní oběti pomocí telefonního hovoru, kdy je
cílem pachatele vylákání různých informací, jež mohou
být následně zneužity.

Užitečné informace zazněly také od zástupců
přerovské Charity, mobilního hospice Strom života či
Choryňského kláštera. Představitelé Krajského úřadu
Olomouckého kraje seznámili návštěvníky sympozia
například s novým projektem zaměřeným na seniorské
cestování. Se skvělým ohlasem se setkala přednáška
olomoucké fyzioterapeutky Lenky Fasnerové, jež ve své
praxi radí lidem všech generací, jak se pomocí cvičení
zbavovat bolesti. „Jsem moc ráda, že jsem dnes dala
přednost této akci, přestože je venku tak krásně a
mohla jsem pracovat na zahradě. Konečně jsem se
dostala mezi lidi,“ ocenila jedna z účastnit, která přijela
z obce Vlkoš.

Marie Šuláková

Dobrovolný svazek obcí mikroregionu Moštěnka

foto Štefan Berec
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Z činnosti ZŠ a MŠ Stará Ves

Letní přívesnický tábor

První červencové týdny naše škola organizovala
druhý přívesnický tábor. Celou budovu naplnily

africké domorodé kmeny Pygmejů, Samburů a Masajů.
Byly to samozřejmě děti naší školy a jejich kamarádi
z blízkých vesnic v mikroregionu Moštěnka. Lektorky
se snažily pro ně připravit co nejzajímavější program.
Vydali jsme se do africké buše, kde jsme sportovali,
bádali, tvořili, bojovali, zpívali, tancovali a dozvídali
jsme se nové informace o Africe. Počasí bylo také jako
v Africe, proto jsme zažili vodní radovánky a vodní
bitvy. Díky tomuto táboru děti posilovaly sociální
vazby, které jim při uzavření škol nejvíce chyběly.
Zlepšovaly se v kooperativním a činnostním učení a to
vše „ hrou“. Děti i rodiče byli na konci tábora spokojení
a to byla pro nás ta největší odměna.

Těšíme se na další léto a nové zajímavé téma pro
přípravu programu třetího přívesnického tábora.

Letní kempy

Vzhledem k tomu, že jsme si uvědomovali, že
uzavření škol bylo pro zákonné zástupce i děti

velmi náročné období, využili jsme velmi rádi projektu
nabízeného MŠMT a AŠSK Letní kempy. V termínu
od 23. srpna do 27. srpna jsme přichystali žákům naší
školy činnostně vzdělávací aktivity s aktivním využitím
volného času o prázdninách. V rámci projektu Po
stopách našich předků děti navštívily Archeoskanzen
Modrá, hrad Bouzov a zámek Holešov. Činnostním
učením si starší děti zopakovaly vědomosti z vlastivědy
a mladším dětem hravou formou za pomoci
kooperativních her byl přiblížen život našich předků.
Velmi se dětem líbila prožitková pedagogika o mistru
Leonardu da Vinci. Svou fyzickou zdatnost posilovaly
při mnoha sportovních a turistických činnostech.
Největší odměnou pro lektorky byly úsměvy dětí,
kamarádské vztahy, radost z poznání nových míst a
z informací i spokojení zákonní zástupci.

Slavnostní zahájení školního roku 2021/2022

Za vyloženě podzimního počasí se 1. září 2021
v 8 hodin na školním dvoře konalo slavnostní

zahájení nového školního roku 2021 – 2022. Ve škole
jsme letos přivítali 36 žáků, z toho 8 prvňáčků. Ve
tvářích dětí bylo znát, že se do školy opravdu těšily. Po
úvodním slovu paní ředitelky byli veřejnosti
představeni a slavnostně „ošerpováni“ naši prvňáčci.
Poté byli rodiče seznámeni s třídními učiteli
jednotlivých ročníků, novou posilou pedagogického
sboru a nutnými organizačními záležitostmi. Pak se žáci
rozešli do svých tříd, kde na ně (kromě pomůcek) čekaly
drobné dárky. Součástí prvního dne bylo i focení a
nechybělo ani dětské šampaňské na přípitek úspěšného
roku. Pedagogický sbor všem popřál klidný školní rok,
co nejméně vládních nařízení a pevné zdraví.

Den armády v Lipníku nad Bečvou

Dne 8. září navštívila naše základní škola a
mateřská škola Den armády v Lipníku nad

Bečvou. Po příjezdu do Dukelských kasáren na děti
čekal velmi bohatý program. Děti měly možnost na
různých stanovištích vidět současnou vojenskou
techniku - bezpochyby nejatraktivnější pro malé i větší
se stal tank T-72M4CZ. Většina dětí využila nabídky se
do tanku podívat, vyzkoušet si malý prostor uvnitř.
Mezi další lákadla patřila Tatra Force T 815-7, se
kterou jsme na vlastní kůži zakusili rovný i nerovný
terén v kasárnách. Na stanovišti se zbraněmi bylo
taktéž pořád plno, naše děti byly však velmi šikovné a
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většina z nich se vždy do terče nebo aspoň balonku
trefila.

Za odměnu na nás čekal stánek s občerstvením, který
jsme využili na dočerpání sil. Příslušníci 143.
Zásobovacího praporu a Centra nasaditelných systémů
se nám postarali o velmi aktivní a zajímavý den.

T-MOBIL Olympijský běh

V pátek 10. září se žáci naší školy a mateřské školky
zapojili do školního T- mobil Olympijského běhu.

Oslava Olympijského dne proběhla ve školách po celé
republice. Trať vedla ze Staré Vsi na hřiště do Přestavlk,
měřila 1 kilometr. I přesto, že děti běžely především
z radosti z pohybu, mnohé si i zasoutěžily. V cíli je
čekala odměna v podobě diplomu, medaile a zdravého
pamlsku.

Návštěva Zlín Film festivalu

V úterý 14. září jsme se vydali na návštěvu
filmového festivalu ve Zlíně, který je orientován

na děti a mládež. Hned po příjezdu jsme zamířili do kina
na film Sihja, víla rebelka, vyrobený v koprodukci
Finska s Norskem a Nizozemskem. Hned ze začátku nás
překvapila finština, přes kterou se ozýval jednohlasý
český dabing. Hlavní hrdinka se svým kamarádem se zde
snažila zabránit ekologické katastrofě a zároveň se
pokoušela udržet na uzdě své vílí superschopnosti.

Po filmu jsme se přesunuli na náměstí, kde děti
posvačily. Následně jsme odešli do blízkého parku, který
se proměnil ve školu čar a kouzel. Děti se zúčastnily
experimentu, zakreslily si souhvězdí, zkoumaly hmyz
pod mikroskopem a nakonec si namíchaly i kouzelný
lektvar, který si ve formě bylinného čaje odnesly i
s diplomem domů. V parku jsme také nalezli robotický

koutek, kde bylo možné si otestovat zručnost při
vytváření obrázku 3D perem. Po těchto aktivitách se
bohužel již nachýlil čas našeho odjezdu a my jsme se
vrátili do školy.

100 let knihovny v Holešově

Na čtvrtek 23. září 2021 jsme si se žáky ZŠ Stará
Ves naplánovali výlet do Holešova, kde aktuálně

probíhala výstava ke 100. výročí knihovny. Na zámku
nás čekal komentovaný program, který nám všem
přinesl spoustu zajímavých informací. Dozvěděli jsme
se, jak se dělal papír, který čtenářský spolek byl nejstarší
v ČR a na závěr jsme vyplnili kvíz. Milým překvapením
pro nás bylo, že si každý z nás mohl vybrat jakoukoliv
knížku z nabídky výstavy. Děti i pedagogičtí pracovníci
si výlet moc užili a už se těšíme na další.

Drakiáda

Začal nám podzim a to je také období pouštění
draků. Naše škola pořádala Drakiádu 1. října 2021,

kdy bylo krásné podzimní odpoledne. Sluníčko nám
hřálo a na „ Kopcách „ ve Staré Vsi krásně foukal vítr.
Do výšek se vznášeli draci různých tvarů i barev.
Pouštění draků si s nadšením užívali malí i velcí. Moc
nás potěšilo, že byla velká účast dětí z naší mateřské a
základní školy, ale také dětí, které k nám již do školy
nechodí.

Velké poděkování patřilo maminkám, babičkám,
tetičkám za přichystání výborného občerstvení, čímž

Z činnosti ZŠ a MŠ Stará Ves
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naše podzimní radovánky byly ještě příjemnější.
Zaslouženě jsme si opekli špekáčky, vzájemně si všichni
povykládali a my máme radost, že jsme po dlouhé době
mohli uspořádat příjemnou akci pro děti a jejich
rodiny. Se zapadajícím sluníčkem se pomalu všichni
rozcházeli do svých domovů.

72 hodin

Letošní říjen byl pro nás již po několikáté spojen
s projektem 72 hodin. Celý projekt nese název

„Pomáhám, protože chci“, probíhá v říjnu a trvá 72
hodin, což jsou 3 dny. Cílem je vybrat si den a oblast,
ve které chceme pomoci. My jsme se rozhodli pomoci
lidem ve svém okolí. Chtěli jsme potěšit letité občany
ve Staré Vsi a Říkovicích. Daný den v dopoledních
hodinách připravily děti se svými paními učitelkami
šátečky, záviny a jablíčka v županu. Také vyzdobily
krabičky obtisknutými jablíčky a na vystřižené jablíčko
napsaly básničku. V poobědovém družinovém čase
jsme se všichni rozdělili a po třídách krabičky s
jablečnou pochoutkou zanesli babičkám a dědečkům.
Reakce byly úžasné. Všichni byli potěšeni a dojati. Děti
mohly vidět, že udělat druhému radost stojí jen trochu
času a úsilí. Byly nadšené a potvrdilo se, že úsloví „více
štěstí je v dávání než v přijímání“ má něco do sebe.

Dýňování

S podzimem přišel i čas zralých dýní. A právě to
jsme využili pro zpříjemnění posledního říjnového

týdne. 26. října se na dvoře školy uskutečnilo
DÝŇOVÁNÍ. Pro účastníky byly připraveny tvořivé
koutky, kde si mohli vyrobit dýněčky z různých
materiálů. Ovšem hlavní zábavou bylo dlabání
dýňových luceren, a to od nejmenších až po opravdové

giganty. Při tvoření se někteří i zapotili, ale výsledek
stál opravdu za to. Se svými výrobky se děti i dospělí
měli možnost vyfotit v připraveném podzimním foto
koutku. Pokochat krásnými fotografiemi se můžete na
stránce rajce.net. Nechybělo ani skvělé občerstvení
z dýňových specialit, o které se postaraly děti ze školní
družiny. Z důvodu zhoršující se epidemiologické
situace se tato společná akce přesunula na školní dvůr,
kde jsme měli možnost strávit příjemné podzimní
odpoledne, ohřát se dýňovým a ovocným čajem a
pochutnat si na dobrůtkách od rodičů.

Mediální výchova

V projektu, který je zaměřen na osvětu médií, jsme
se věnovali s dětmi nepříliš známému - rádiu.

S našimi žáčky jsme si nejdříve vysvětlili, co všechno
zahrnuje pojem médium a pak se rozběhla volná
diskuze. Děti nadšeně sdělovaly, jaká média využívají,
kolik času denně se jim věnují apod. Zjistili jsme, že
většina dětí zná a denně využívá televizi, mobil, tablet,
počítač a samozřejmě internet. Málokdo však tušil, co
znamená Rádio Junior. Spolu jsme si poslechli
vysvětlení pranostiky, dozvěděli se, jak se pracuje
v rádiu a až nám bude přát doba, třeba konečně i jednu
stanici rádia navštívíme.

Z fotky se můžete pokochat, jak se našim žáčkům
povedla výroba rádií, na nichž si opravdu dali záležet.

Mikulášská nadílka ve škole

V pátek 3. 12. se hned ráno v naší škole rozezněl
cinkot zvonků a čertovského řetězu. Pro děti to

byl čas plný očekávání. Někdo se na příchod Mikuláše,
anděla a čerta těšil, jiný měl obavy, protože ne každý byl
po celý rok hodný.



Poděkování za úrodu a žehnání aktovek,
dne 5. 9.
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Farnost Stará Ves

foto ZŠ a MŠ Stará Ves

Zvláštní atmosféra nastala, když do třídy důstojně
vstoupil Mikuláš v doprovodu anděla a čerta. V očích
dětí se objevil strach, napětí a občas i slzičky, ale útěchu
našly v náruči svých paní učitelek. Děti byly statečné a
odvážné, přednesly básničky, zpívaly adventní písničky.
Čert žádné zlobivé děti nenašel a tak musel odejít
s nepořízenou. Mikuláš dětem nadělil balíčky s ovocem
a sladkostmi. Nebeská návštěva se rozloučila a spěchala
na další pochůzky.

Adventní zámek Holešov
Adventní čas nadešel, také příjemná vánoční nálada a

krásné zimní zážitky. Jeden takový děti měly možnost
prožít na nádvoří zámku v Holešově, kde jsme se
v pátek 3. prosince vypravili. Děti si prohlédly vánoční
stromečky, oceňovaly ozdoby, kterými se stromky
pyšnily. Jeden byl připraven i pro naši školu, a ten si
společně nastrojily ve zcela přírodním rázu. Po
prohlídce betlémů jsme prošli zámeckou zahradu a
výlet ukončili sladkou tečkou z cukrárny.

Zaměstnanci ZŠ a MŠ Stará Ves

Život ve farnosti Více na: https://www.farnost-staraves.cz/

Od posledního vydání zpravodaje uběhlo několik měsíců, během nichž jsme prožili několik větších událostí. Ty
Vám dnes představíme v obrazové podobě. Z důvodu opět probíhajících covidových opatření byly letos zrušeny
veškeré koncerty během adventu.

Slavnostní hodová mše svatá, konaná 17. 8. 2021

foto ZŠ a MŠ Stará Ves



Farní sportovní odpoledne alias „Farní den“,
konané 28. 9.

Mše svatá za hasiče a žehnání nového
zásahového vozu, dne 24. 10.

Myslivecká mše svatá (Dobrčice, Přestavlky,
Stará Ves), konaná 7. 11.

Žehnání adventních věnců, konané 28. 11.

Za celou staroveskou farnost Vám všem přejeme
především klidný a požehnaný adventní a vánoční
čas…
farníci Staré Vsi

Farnost Stará Ves
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Sbor dobrovolných hasičů ve Staré Vsi

foto Farnost Stará Ves

PŘÍSPĚVEK DO ZPRAVODAJE 2/2021

V červnu jsme se zúčastnili krajského kola dorostů,
které se konalo v Lipníku nad Bečvou. Dívky ve

složení Michaela Masná, Michaela Pitnerová, Karolína
Bolfová, Marie Chodníčková, Rozálie Šišková, Alžběta
Vizi a Eliška Zahradníková reprezentovaly jak náš sbor,
tak i okres Přerov a umístnily se na úžasném 3. místě.
Krajské kolo bylo pro nás velkou zkušeností a doufáme,
že příští rok postoupí i chlapci.

Přišel čas prázdnin a my se s dětmi opět vydali na
hasičský tábor do Nového Hrozenkova. Tentokrát jsme
vyjeli v neděli v poledne, abychom měli čas rozbalit
stany, zabydlet se a hned od pondělí podnikat výlety.
Během týdne plného zábavy, sportu, turistiky a
vzdělávání jsme se podívali například do zábavného
parku Gibon. Zde bylo připraveno pro větší děti lanové
centrum a pro mladší trampolíny a další atrakce.

V turistice jsme si dali za cíl dojít na rozhlednu Soláň,
cestou zpět nám přišla vhod i zastávka na zmrzlinu ve
Velkých Karlovicích. Samozřejmě došlo na koupání,
jak v místním Balatonu, tak i v řece Bečvě, která nám
protékala hned u kempu. V pátek dorosti připravili
závody v požárnické všestrannosti, s večerní
diskotékou a palačinkami jako odměnou. Závodů se
kromě našich dětí zúčastnili i mladí hasiči z Nového
Hrozenkova, se kterými naše mládež navázala
kamarádské vztahy a my pevně věříme, že po nás
jednou převezmou družbu s místním SDH. Jsme velice
rádi, že tábor má velký úspěch, každý rok je dětí více, a

tím se stává náročnější i organizační zabezpečení.
Chtěla bych poděkovat všem dospělým, kteří s námi
jeli jako doprovod.

V srpnu, na hodové slavnosti, jsme pořádali 8. ročník
závodu O pohár starosty SDH. Na závody přijali
pozvání příslušníci sborů z Nového Hrozenkova a
Roštění, které si odvezlo 1.místo v kategorii starší žáci.

Říjen jsme začali okresním kolem hry Plamen, které
se tentokrát konalo v Přestavlkách. Starší žáci - byť měli
jen 6 trestných bodů a celkově jsme pomýšleli hodně
vysoko - byli kvůli nenalezení kontrolního razítka
v průběhu závodu diskvalifikováni a snad i ponaučeni
pro příští rok. Za mladší žáky na start nastoupila dvě
družstva a obsadila 9. a 19. místo.

Jsem ráda, že i ti nejmenší z dětí a nováčci zvládli
závod dokončit s úspěchem a úsměvem na tváři, který
mě vždy zahřeje u srdce.
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Sbor dobrovolných hasičů ve Staré Vsi
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SC Stará Ves

foto SDH Stará Ves

24. října nás čekala další významná akce pro náš sbor.
Již v listopadu roku 2020 naše zásahová jednotka
dostala nový požární automobil Fiat Ducato. Nového
člena jednotky ale bylo potřeba vysvětit, jak si žádá
tradice. V neděli ráno proběhla slavnostní mše v kostele
Nanebevzetí Pany Marie, odkud vyšel slavnostní
průvod na místní hřbitov, kde jsme na počest zesnulých
bratří a sester hasičů položili věnec a minutou ticha
uctili jejich památku. Následoval oběd pro členy sboru,
zástupce družebních sborů a další pozvané hosty.
Chtěli bychom poděkovat všem, kteří se slavnostního
křtu zúčastnili a strávili s námi příjemný den.

Naši sezónu jsme zakončili slavnostně, již teď
netrpělivě vyhlížíme tu následující, která jak doufáme
bude zase o něco úspěšnější.

Všem přejeme krásné prožití vánočních svátků, plno
rodinné pohody a mnoho úspěchu v roce 2022.

Pavlína Procházková - vedoucí mládeže SDH Stará Ves

V letošním roce 2021 nám podmínky moc nepřály.
Přetrvávající pandemická situace neumožnila

zahájení jarní části soutěží OP mužů OFS Přerov
2020/2021 a vyvrcholila jejím úplným ukončením.

Podzimní část se naštěstí podařilo odehrát celou,
ovšem v zápasech se nám vůbec nedařilo a nezískali
jsme bohužel žádné body. Nechceme se nijak
vymlouvat, ale situace byla velmi složitá. Do kádru
přišla spousta nových hráčů, kteří se společně sehrávají.
Za všechny nové příchozí bychom chtěli představit
p. Mukasiba, který pochází z Bali. Existuje drobná obtíž
se vzájemnou komunikací, protože hovoří pouze
anglicky, ale s touto překážkou jsme si také poradili.
Pan Mukasib se stal platným členem klubu a získal si
své místo v sestavě během mistrovských utkání.

Naším cílem je v průběhu zimní přestávky doplnit
kádr mužstva, absolvovat společně zimní přípravu a
v jarní části soutěžní sezóny 2021/2022 se porvat o
lepší výsledky a tím i zlepšit naše umístění v tabulce
soutěže. Úkol to bude velmi těžký, ale jsme odhodlaní
se poprat a postavit se ke všemu čelem. V rámci zimní
přípravy jsme se dohodli s p. Martinem Možíšem, který
nám umožnil přípravu absolvovat na umělé ploše,
nacházející se v areálu hospody "Na Základně". Touto
cestou mu za jeho vstřícné gesto chceme moc
poděkovat.

Letos náš sportovní klub pořádal v obci hodové
oslavy v termínu od 13. 8. - 15. 8. 2021, které se velmi
vydařily. Účast hostů byla velmi hojná a doufáme, že i

námi naplánovaný program se všem líbil. S přípravou a
organizací hodových oslav nám vypomohli členové
SDH Stará Ves, kterým bychom chtěli touto cestou také
velmi poděkovat. Samozřejmě se těšíme na další
spolupráci našeho SC Stará Ves a SDH Stará Ves a
doufáme, že to nebyla naše poslední akce.

Očekáváme, že jarní část soutěže OP mužů bude
zahájena v stanoveném termínu a my v ní zúročíme
veškerou práci, kterou věnovalo chodu SC Stará Ves
jak jeho vedení, tak i samotní hráči. Hráči si zaslouží
obrovské poděkování za účast jak na kondiční přípravě
v rámci tréninků, tak za jejich výkony v rámci
mistrovských utkání. Všichni si zaslouží velký obdiv
jak ze strany vedení klubu, tak ze strany fanoušků,
protože přes nepříznivé výsledky v mistrovských
utkáních v podzimní části se k této situaci postavili
čelem a nikdy nesklonili hlavu přes všechny prohry,
které jsme absolvovali.

Touto cestou bychom také chtěli poděkovat
fanouškům za jejich trpělivost. Na jaře se na všechny
moc těšíme a samozřejmě potřebujeme i jejich
podporu.

Také chceme poděkovat sponzorům, starostce obce
Jiřině Mádrové a také obecnímu zastupitelstvu obce
Stará Ves, bez jejichž přispění bychom nebyli schopni
fungovat.

Sportu zdar! Vedení SC Stará Ves

foto Farnost Stará Ves

foto Farnost Stará Ves

foto SDH Stará Ves
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Myslivecký kroužek Dubánci v roce 2021

Myslivecký kroužek Dubánci jsme založili
v květnu 2018. Je určen zpravidla pro děti

ve věku 6 – 15 let, ale máme i výjimky. Občas se na
nás někdo z dětí, které nejsou našimi členy, přijde
mrknout, aby se případně k Dubánkům přidal.

Vedoucí kroužku: Daniela Palíková, Ing. Stanislav
Hejník, Jiří Dostál a Jan Pavelka.

Dětí máme nyní čtrnáct. Deset dětí chodí od samého
začátku vzniku kroužku, ostatní členové se různě
prostřídali. Je to mnohdy ovlivněno přibývajícím
věkem a s tím měnícími se zájmy, odchodem dětí ze
základních škol a v novém prostředí zapojením se do
jiné zájmové činnosti probíhající třeba ve stejném čase
jako náš kroužek. Na druhou stranu nám přibývají ti
nejmladší, kteří dosáhnou požadovaného věku.

Dnešní nelehká doba kroužkům moc nepřeje, proto
jsme i my byli donuceni chod našeho kroužku dočasně
omezit. Ale vždy, když nám situace a pracovní vytížení

dovolí, tak se s dětmi scházíme. Snažíme se, aby co
nejvíce schůzek probíhalo venku na čerstvém vzduchu.
Děti naše společné vycházky do přírody zbožňují. Při
procházkách lesem poznáváme a určujeme různé
stromy, rostliny, živočichy, hrajeme hry, soutěžíme,
staráme se o pomníček sv. Huberta.

Vykládáme si o všem, co dítka zrovna zajímá, nebo co
je v daném období v přírodě a myslivosti aktuální. Při
procházkách po polích navštěvujeme remízky a
kocháme se pohledem na naše vesničky.

Vždy se zastavíme u mysliveckých krmných zařízení a
děti se pokaždé přetahují o to, kdo bude první ve frontě
na usednutí na posed. Učíme je pozorovat krajinu jako
celek i jako jednotlivé části, které se v onen celek
postupně spojují. Dubánci rádi obeznávají přírodu
dalekohledem, učí se správně vodit naše lovecké psy a
vždy si vše pečlivě osahají. Nejednou jsme se vrátili
z procházek mokří a špinaví, ale spokojení.

V polovině listopadu na státní svátek jsme se opět
vydali na delší výšlap. Vyrazili jsme od staroveského
hřbitova na Přestavlky. V polovině cesty jsme mělifoto SC Stará Ves

SC Stará Ves

Myslivecký kroužek Dubánci

foto SC Stará Ves



Také v letních měsících pokračovala činnost
našeho spolku. Růstu vojtěšky se letos dařilo,

nasušili jsme ji a naplnili jí zásobníky v naší honitbě.
Začátkem července proběhl volební sněm Okresního
mysliveckého spolku v Přerově, který sdružuje
myslivce, organizované v Českomoravské myslivecké
jednotě na území našeho okresu. Zastupoval jsem na
něm členy našeho spolku.
V druhé polovině července jsme se zúčastnili střelecké
soutěže, pořádané mikroregionem Moštěnka
v Domaželicích. Ani letos jsme zdaleka nevyhráli, ale
prožili jsme hezký den s přáteli z ostatních spolků.

31. 7. 2021 jsme po pauze opět uspořádali myslivecký
den v areálu „Na Kopcách“ ve Staré Vsi. Před
zahájením akce jsme měli trochu obavy, zda v době
covidové přijde dostatek návštěvníků, ale ty byly
zbytečné. Během odpoledne se areál postupně zaplnil.
Návštěvníci si vyslechli ukázku mysliveckého troubení,
proběhla ukázka našich psích pomocníků.

Opět přijeli i sokolníci z Týna nad Bečvou se svými
dravými ptáky. Děti procházely připravená stanoviště,
střílely z luku a ze vzduchovky, poznávaly rostliny a
zvířata, ověřovaly si své znalosti z myslivosti a
dozvídaly se o historii a činnosti našeho spolku. Byla
pro ně připravena odměna v podobě skákacího hradu,
párku s kečupem a nápoje. Všichni si během odpoledne
užívali myslivecké kuchyně (večer již bylo všechno
jídlo snědeno).
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Myslivecký kroužek Dubánci

foto Daniela Palíková

možnost omrknout práci zemědělců a myslivců při
sklizni kukuřice. Poté jsme pokračovali kolem hájenky
k chatkám, kde si nedočkavci vytáhli svačinky.
Následovalo přikrmování v lesním úseku číslo dvě, kam
jsme nanosili do koryta a pod zásyp ječmen a podzimní
směs.

Potom jsme navštívili pomníček sv. Huberta a
porostem červených dubů jsme se dostali na staroveský
příhon. Tam jsme nasbírali suché větvičky a šli na
hřiště, kde jsme společnými silami rozdělali ohníček.
Pak jsme si opekli špekáčky a nacpali si bříška. Letos nás
ještě čeká jedna menší předvánoční vycházka
s posezením, snad na nás ani letos sv. Hubert
nezapomene s nějakým drobným dárečkem. A na
Štědrý den se těšíme na tradiční vánoční přikrmování.

Veselé Vánoce, šťastný Nový rok a hlavně pevné
zdraví Vám všem přejí Dubánci!“

„MYSLIVOSTI ZDAR"
Daniela Palíková

Myslivecký spolek Stará Ves

foto Daniela Palíková



V podvečer následovalo losování bohaté dětské
tomboly. Vystoupila i hudební skupina Quanto, která
zpříjemnila společné posezení i ve večerních hodinách.
Tuto naši akci nejvíce finančně podpořily obce Stará Ves,
Přestavlky, Dobrčice a také MAS - Partnerství Moštěnka.
Děkujeme všem, kteří přispěli na její uspořádání nebo se
podíleli na organizaci programu.

V srpnu jsme se zaměřili na rozvoz plev smíchaných
s obilím do zásypů. Do krmných zařízení byla rozvezena i
dostatečná zásoba obilí a podzimní směsi, kterou
zahajujeme přikrmování spárkaté zvěře již v podzimních
měsících. Průběžně jsme doplňovali sůl ve slaniskách a po
honitbě jsme rozvezli i krmnou řepu. V měsíci září jsme
uspořádali spolkové brokové střelby v Domaželicích,
jejich vítězem s největším počtem zásahů do asfaltových
holubů se stal Luboš Skácelík.

V letošním roce jsme již mohli uspořádat spolkové
schůze, na kterých jsme mimo jiné popřáli našim
členům Miloslavu Horákovi a Petru Zakopalovi k jejich
významnému výročí. Přání pro „nejmladšího oslavence“
Ivana Macháčka staršího si ponecháme na další schůzi.
Takže pánové – hodně zdraví a mysliveckých zážitků.

Dne 7. 11. 2021 byla ve staroveském kostele sloužena
myslivecká mše svatá, kterou navštívilo několik našich
členů.

Věnovali jsme se odlovu srnčí a daňčí zvěře a
připravovali se na uspořádání našich tradičních honů a
společných loveckých vycházek.

Máme za sebou dva úspěšné hony a jednu spolkovou
vycházku, zakončenou v Dobrčicích.

Z důvodu celkové koronavirové situace i aktuálního
počtu nakažených v naší obci jsme se letos po honech
rozhodli nepořádat poslední leče. Samotné hony se
však vydařily.

27. 11. se uskutečnil krásný polní hon v zasněžené
krajině, na kterém jsme ulovili 34 zajíců. Své kouzlo má
také lesní hon probíhající především v Přestavlckém
lese. Na něm jsme 18. 12. ulovili 25 zajíců, jednu lišku a
sele prasete divokého. Úspěšný odlov by nebyl možný
bez pomoci našich loveckých hostů a dále honců, jejichž
podpory a vysoké účasti na honech si vážíme.

Čeká nás závěr roku a poslední společná vycházka.
Neustále se ale věnujeme přikrmování zvěře a jak už se
stalo tradicí, zvěři chodíme přilepšit i na Štědrý den.
Všem, kteří chtějí zvěři pomoci v zimním období,
připomínám: chovejte se v přírodě tiše, neprohánějte se
na motorkách a čtyřkolkách po honitbě, mějte psy na
vodítkách. A abych nezapomněl – suché pečivo není
pro přikrmování zvěře vůbec vhodné. Zvlhne a
způsobí zvěři průjmy s jejím následným uhynutím.

A co si popřát do nového roku? Především zdraví a
už snad opět ten „normální“ život.

"Myslivosti zdar"
Mgr. Jaroslav Šiška, předseda spolku

Myslivecký spolek Stará Ves
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foto J. Šiška ml.

foto J. Šiška ml.

Informace pro občany a naše spolupracovníky

Vážení naši přispěvatelé,
dodržujte, prosím, termín pro odeslání Vašich textů a fotografií, uvedený vždy na poslední straně Zpravodaje.
Jen tak je možno zajistit, aby Zpravodaj vyšel vždy v plánovaném termínu a Vaše přání k Vánocům by čtenáři dostali včas.
Děkuji za dosavadní spolupráci a přeji vše dobré do roku 2022. Jaroslav Šiška ml.

foto Jaroslav Šiška ml.
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